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Protokół Nr 6/2023/2024  z posiedzenia Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego 

w dniu 27 marca 2024 roku 

 

 

 

Porządek posiedzenia Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego 

w dniu 27 marca 2024 r. 

 

1. Powitanie i przedstawienie porządku obrad.  

- referuje prof. Jacek Woźny, Rektor UKW 

2. Wręczenie aktu powołania na członka Senatu oraz gratulacji z okazji uzyskania tytułu 

naukowego. 

- wręcza  prof. Jacek Woźny, Rektor UKW 

 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Senatu z dnia 27 lutego 2024 r. oraz powołanie członka 

Senatu - Sprawozdawcy. 

- referują: prof. Jacek Woźny, Rektor UKW oraz dr Elżbieta Okońska 

  

4. Uchwała Senatu UKW w sprawie uchwalenia Regulaminu Szkoły Doktorskiej 

Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego. 

 

- referuje prof. Jarosław Burczyk, Prorektor ds. Nauki 

 

5. Uchwała Senatu w sprawie zmiany Uchwały Nr 60/2022/2023 Senatu Uniwersytetu 

Kazimierza Wielkiego z dnia 30 maja 2023 r. w sprawie szczegółowych warunków, trybu 

oraz terminu rozpoczęcia i zakończenia rekrutacji na studia stacjonarne i niestacjonarne w 

roku akademickim 2024/2025. 

 

6. Uchwała Senatu w sprawie zmiany Uchwały Nr 23/2022/2023 Senatu Uniwersytetu 

Kazimierza Wielkiego z dnia 28 marca 2023 r. w sprawie szczegółowych zasad 

przyjmowania na studia laureatów i finalistów olimpiad stopnia centralnego oraz laureatów 

konkursów w latach 2022/2023, 2023/2024,2024/2025, 2025/2026.  

 

7. Uchwała Senatu w sprawie zniesienia od roku 2024/2025 programu studiów na kierunku 

przewodnictwo i pilotaż turystyczny – studia stacjonarne I stopnia o profilu 

ogólnoakademickim. 

 

8. Uchwała Senatu w sprawie zniesienia od roku 2024/2025 programu studiów na kierunku 

lingwistyka stosowana rosyjsko-chińska – studia stacjonarne I stopnia o profilu 

ogólnoakademickim. 

 

9. Uchwała Senatu w sprawie ustalenia od roku 2024/2025 programu studiów na kierunku 

sinologia – studia stacjonarne I stopnia o profilu ogólnoakademickim. 
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10. Uchwała Senatu w sprawie ustalenia od roku 2024/2025 programu studiów na kierunku 

skandynawistyka – studia stacjonarne I stopnia o profilu ogólnoakademickim. 

 

11. Uchwała Senatu w sprawie modyfikacji od cyklu 2024/2025 programu studiów na kierunku 

edukacja artystyczna w zakresie sztuki muzycznej – studia stacjonarne II stopnia 

nauczycielskie o profilu ogólnoakademickim. 

 

12. Uchwała Senatu w sprawie zniesienia od roku 2024/2025 programu studiów na kierunku 

inżynieria bezpieczeństwa studia stacjonarne i niestacjonarne I stopnia o profilu 

ogólnoakademickim.  

 

13. Uchwała Senatu w sprawie zniesienia od roku 2024/2025 programu studiów na kierunku 

inżynieria biokompozytów i biomateriałów studia stacjonarne i niestacjonarne I stopnia 

o profilu ogólnoakademickim. 

  

14. Uchwała Senatu w sprawie ustalenia od roku 2024/2025 programu studiów na kierunku 

materiały dla zastosowań medycznych studia stacjonarne i niestacjonarne I stopnia o 

profilu ogólnoakademickim.  

 

15. Uchwała Senatu w sprawie ustalenia od roku 2024/2025 programu studiów na kierunku 

dietetyka studia stacjonarne I stopnia o profilu ogólnoakademickim.  

 

16. Uchwała Senatu w sprawie ustalenia od cyklu 2024/2025 programu studiów na kierunku 

matematyka w edukacji – studia stacjonarne i niestacjonarne I stopnia nauczycielskie o 

profilu praktycznym. 

 

17. Uchwała Senatu w sprawie ustalenia od cyklu 2024/2025 programu studiów na kierunku 

matematyka w edukacji – studia stacjonarne i niestacjonarne II stopnia nauczycielskie o 

profilu praktycznym. 

 

18. Uchwała Senatu w sprawie ustalenia od roku 2024/2025 programu studiów na kierunku 

prawo w biznesie – studia stacjonarne i niestacjonarne II stopnia nauczycielskie o profilu 

ogólnoakademickim. 

- punkty 5-18  referuje dr hab. Benedykt Odya, prof. uczelni, Prorektor ds. Studenckich                          

i Jakości Kształcenia 

 

19. Zaopiniowanie kandydatów na rektora Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego: 

a) prezentacja kandydatów i ich ogólnego programu (prezentacja w kolejności 

alfabetycznej, 10 minut na kandydata), 

b) pytania do kandydatów, 

c) uchwały w sprawie wyrażenia opinii o kandydatach na rektora. 

 

-  referuje: prof. Jacek Woźny, Rektor UKW 

 

20. Sprawy bieżące, zamknięcie posiedzenia. 

Ad 1 i 2.  

Posiedzenie odbyło się w trybie stacjonarnym. JM Rektor powitał zebranych                                                  

i przedstawił porządek obrad.  
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Prze rozpoczęciem obrad JM Rektor wręczył gratulacje profesorom Maciejowi Glogerowi                 

i Sławomirowi Kamosińskiemu, którzy uzyskali tytuł naukowy z rąk Prezydenta RP.  

Następnie prof. J. Woźny wręczył osobom pełniącym funkcje kierownicze dyplomy nagród 

rektorskich za działalność organizacyjną w 2023 r. 

Rektor również złożył gratulacje Profesor Helenie Ostrowickiej wyróżnionej nominacją Rady 

Narodowego Centrum Nauki do Academia Net, to międzynarodowa baza danych kobiet  w 

nauce o wybitnych osiągnięciach w reprezentowanej dziedzinie nauki. Dołączenie do 

AcademiaNet jest możliwe jedynie przez nominację jednego z wyselekcjonowanych partnerów 

SNSF. W ramach polskich instytucji nominacje przyznawane są przez Narodowe Centrum 

Nauki i Fundację na Rzecz Nauki Polskiej, a kryteriami wyboru są wybitne osiągnięcia i 

dojrzałość naukowa. 

Ad 3. 

W kolejnej części obrad dr Elżbieta Okońska, członkini Senatu - Sprawozdawca, 

poinformowała, że protokół z posiedzenia Senatu z dnia 27 lutego 2024 r. wiernie oddaje 

przebieg obrad i wnioskuje o jego przyjęcie. Sprawozdawcą z bieżącego posiedzenia Senatu 

został mgr Daniel Lisiński. 

 

Ad 4. 

Prof. Jarosław Burczyk, Prorektor ds. Nauki omówił Regulaminu Szkoły Doktorskiej 

Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego. Wobec braku pytań w wyniku głosowania jawnego 

podjęto Uchwałę Nr 19/2023/2024 Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego z dnia 27 

marca 2024 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu Szkoły Doktorskiej Uniwersytetu 

Kazimierza Wielkiego. 

 

Ad 5 i 6.  

Następnie przystąpiono do bloku spraw dydaktycznych, który referował dr hab. 

Benedyk Odya, prof. uczelni, Prorektor ds. Studenckich i Jakości Kształcenia.  

Po omówieniu przyjęto dwie uchwały: 

• Uchwałę Nr 20/2023/2024 w sprawie zmiany Uchwały Nr 60/2022/2023 Senatu 

Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego z dnia 30 maja 2023 r. w sprawie szczegółowych 

warunków, trybu oraz terminu rozpoczęcia i zakończenia rekrutacji na studia 

stacjonarne i niestacjonarne w roku akademickim 2024/2025. 

 

Przy okazji ww. uchwały pojawiły się głosy, by dołożyć wszelkich starań, aby absolwenci 

studiów I stopnia, uzyskiwali dyplomy ukończenia studiów na tyle szybko, aby mogli 

uczestniczyć w procesie rekrutacji na drugi stopień studiów.  

 

• Uchwałę Nr 21/2023/2024 w sprawie zmiany Uchwały Nr 23/2022/2023 Senatu 

Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego z dnia 28 marca 2023 r. w sprawie szczegółowych 

zasad przyjmowania na studia laureatów i finalistów olimpiad stopnia centralnego oraz 

laureatów konkursów w latach 2022/2023, 2023/2024,2024/2025, 2025/2026.  

https://www.academia-net.org/selection-criteria
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Ad 7-18.  

Następnie przyjęto kolejne Uchwały dotyczące ustalenia lub zniesienia programów 

studiów na ww. kierunkach studiów. Dyskusję wzbudziła nazwa kierunku materiały dla 

zastosowań medycznych studia stacjonarne i niestacjonarne I stopnia o profilu 

ogólnoakademickim. Prof. Małgorzata Święcicka  - jako językoznawczyni stwierdziła, że 

nazwa tego kierunku powinna brzmieć inaczej, np.: zastosowanie materiałów medycznych. 

Jednakże prof. K. Moraczewski Dziekan Wydziału Inżynierii Materiałowej, poparty przez 

innych członków Senatu stwierdził, że bardzo dużo uczelni prowadzi kierunki studiów o 

podobnych nazwach, np.: biomateriały w medycynie, materiały dla współczesnej 

biotechnologii.  

 

Uchwały Nr 22-33/2023/2024 – stanowią załącznik do protokołu.  

 

Ad 19. 

Rektor prof. Jacek Woźny poprosił kandydatów na rektora o przedstawienie swoich 

prezentacji i ogólnych programów (prezentacja w kolejności alfabetycznej, 10 minut na 

kandydata. Następnie przewidziane są pytania do kandydatów, a później po głosowaniu tajnym 

zostaną podjęte uchwały w sprawie wyrażenia opinii o kandydatach na rektora. Powołano 

komisję skrutacyjną w składzie: prof. Magdalena Czachorowska, prof. Krzysztof Buśko, p. 

Jakub Kiedos 

W czasie przygotowań do prezentacji Przewodnicząca Rady Uczelni Lucyna Kopińska 

wyjaśniła zasady udziału Rady w procesie wyborczym  rektora UKW. 

Rada Uczelni korzystając z uprawnień dwukrotnie zajmowała stanowisko do Komisji 

Wyborczej.  

14 marca 2024 r. Rada Uczelni podjęła uchwałę o zgłoszeniu trzech kandydatów na rektora,  

a następnie 4 kwietnia 2024 r.po uzyskaniu opinii Senatu, zgodnie z Ustawą Prawo o 

szkolnictwie wyższym - kolejną uchwałę w sprawie wskazania kandydatów Rady Uczelni na 

rektora zaopiniowanych przez Senat. Wskazano następujących kandydatów Rady Uczelni na rektora 

Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy: 

1. Prof. dr. hab. Jarosława Burczyka 

2. Dr. hab. Artura Laskę, prof. uczelni 

3. Prof. dr. hab. Bernarda Mendlika 

 

Przystąpiono do prezentacji programów kandydatów na rektora. Profesorowie 

przedstawiali swoje sylwetki, a także w ramach swoich zespołów kandydatów na prorektorów. 

Omówili główne założenia w zakresie rozwoju naukowego, działalności dydaktycznej (studia 

w j. angielskim, innowacyjne metody kształcenia) oraz zmian  organizacyjnych w tym 

organizacji pracy (m.in. kwestię elektronicznego obiegu dokumentów) oraz planowane 

inwestycje. Profesorowie podkreślali wagę budowania wizerunku Uniwersytetu, dialogu i 

współpracy z otoczeniem, zasad bezpieczeństwa  i wzajemnego zaufania.  
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Prof. Małgorzata Święcicka zwróciła się z prośbą o przedstawienie propozycji dotyczącej 

koncepcji funkcjonowania Rad Dziedzin, czy będzie utrzymana dotychczasowa struktura RD, 

czy zostaną one podzielone na rady dyscyplin. 

Prof. Jarosław Burczyk stwierdził, że z pewnością dyskusja jest potrzebna, w obecnych RD 

mamy duże zróżnicowanie dyscyplin, ale zmiany w tym zakresie wymagają zmiany Statutu, 

zależy to także od liczby pracowników, którzy spełniają warunki, aby zostać członkami RD.  

Prof. Artur Laska, odparł, że co do zasady powinno nastąpić wzmocnienie i  upodmiotowienie 

rad naukowych dyscyplin, z pewnością trzeba dokonać zmian, ale dopiero po analizie 

potencjału naukowego jednostek – także na pewno nie zostaną one zrealizowane w 

nadchodzącym roku akademickim. Przyjęte rozwiązania powinny być dość elastyczne, 

chroniące interesy naukowców, którzy nie mogą tworzyć samodzielnej rady dyscypliny.  

Prof. Bernard Mendlik stwierdził, że na razie trzeba pozostać przy obecnej strukturze Rad 

Dziedzin, być może po zmianie ustawy w zakresie doktoryzowania będzie można podjąć 

analizy co do reorganizacji.  

Przewodniczący Samorządu Studenckiego Kolegium IV zapytał o inwestycje, czy nie lepiej 

byłoby, aby powstał nowy dom studenta; na terenach ujętych w planach przedstawionych przez 

prof. J. Burczyka teraz znajduje się parking, na którym parkują studenci  przyjeżdżający z 

daleka. Czy to zasadny projekt? 

Prof. J. Burczyk odpowiedział, że duży, najlepiej podziemny parking to podstawa nowych 

inwestycji i musiałby być zapewniony dla obu budynków. O środki na inwestycje będziemy 

ubiegać się o z funduszy KPO. 

Prof. M. Twarużek zapytała, dlaczego przez minione lata niewykorzystano już istniejących 

projektów, projektowanie inwestycji od nowa jest bardzo kosztowne. 

Prof. A. Laska zwrócił uwagę, że planując dużą inwestycję, musimy pamiętać, że tym samym 

konieczne jest zaangażowanie pracy zespołów. Obecni pracownicy są zaangażowani w inne 

projekty i bieżącą działalność, ważne jest  racjonale zarządzanie obecnymi zasobami zarówno 

ludzkimi, jak i infrastrukturalnymi. Podejmowanie takich kosztochłonnych projektów jest zbyt 

ryzykowne, zwłaszcza w obecnej sytuacji geopolitycznej. Należałoby skupić wysiłki na 

modernizacji obecnej infrastruktury.  

Prof. B. Mendlik przypomniał, że poprzednie projekty były już zatwierdzone do inwestycji, 

natomiast po wyborach parlamentarnych w 2012 r. nastąpiły zmiany polityczne w kraju, w 

wyniku których planowane przedsięwzięcia Transferu Technologii i Collegium Novum nie 

uzyskały dofinansowania ze środków unijnych, w zamian natomiast powstał nowy gmach 

Biblioteki UKW oraz CEKFiS. Przy planowaniu inwestycji należy też brać pod uwagę także 

liczbę studentów, która obecnie jest dużo niższa niż w tamtym okresie. 
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Prof. J. Woźny, zapytał jak Kandydaci zapatrują się na inwestycję żłobko-przedszkola, 

przypominając jednocześnie, że została ukończona modernizacja Zespołu Szkół ISOB przy ul. 

Bośniackiej 3. Czy powstanie placówki przedszkolnej nie jest zagrożone w kontekście 

przedstawionych planów inwestycyjnych. 

Prof. J. Burczyk, w którego programie wyborczym mowa jest 2 dużych inwestycjach 

odpowiedział, że konsultował plany z p. Kanclerz i że nie ma zagrożenia dla przyjętego już 

projektu. Projekt powstania przedszkola bardzo popiera, ponieważ z jednej strony placówka 

zapewni opiekę dzieciom pracowników i studentów oraz daje ważne możliwość kształcenia 

studentów. 

Prof. A. Laska stwierdził, że jest to bardzo dobry projekt - ważny i odpowiedzialny społeczne; 

prof. docenił wkład pracy pomysłodawców projektu.   

Prof. B. Mendlik wyraził podobne stanowisko – to bardzo cenna inicjatywa. 

Prof. Arkadiusz Kaczyński zapytał, jakie zostałyby wprowadzone sposoby promowania 

działalności studenckiej. Chór Akademicki jest wizytówką UKW, ma duże osiągnięcia 

międzynarodowe i krajowe, natomiast nie ma żadnych środków, nie ma dużej  brak dużej sali 

ćwiczeniowej, jednolitych strojów. W pobliżu powstaje nowy, nowoczesny gmach  AMUZ  - 

to z pewnością duża konkurencja.  

Prof. J. Burczyk odparł, że w swoim programie zaplanował utworzenie Uniwersyteckiego 

Centrum Kultury jako miejsca realizacji pasji i zainteresowań studentów, nie tylko muzycznych 

oraz utworzenie Uniwersyteckiego Centrum Sportu, prowadził już rozmowy z wieloma 

osobami chcącymi zaangażować się w te projekty.  

Prof. A. Laska dodał, że w jego opinii nie ma potrzeby tworzenia „centrów pisanych przez 

wielkie C”, tu prof. A. Laska prezentuje odmienną wizję funkcjonowania UKW, trzeba 

rozwijać te jednostki, które mają już swoją markę KU AZS UKW oraz artystów WEM. 

Prof. B. Mendlik odparł, że ważne jest budowanie prestiżu naszych wydarzeń i uroczystości, 

należy zachęcić członków społeczności do udziału w wydarzeniach, nadać im odpowiednią 

rangę, to kwestia komunikacji międzyuczelnianej i promowania uczelni na zewnątrz,                     

z pewnością ważne jest wzmocnienie promocji działań jednostek Uczelni.  

Rektor prof. Jacek Woźny zapytał, czy kandydaci rozważają wprowadzenie samodzielności 

finansowej wydziałów np.  wg modelu toruńskiego -  włącznie z rozliczeniem zużycia  mediów.  

Prof. B. Mendlik stwierdził, że przy obecnej liczbie studentów i ograniczonej działalności 

komercyjnej wydziałów nie jest to możliwe.  

Prof. A. Laska zauważył, że logika budowy Uniwersytetu i obecna struktura pozwala na dość 

elastyczne zarządzanie dyscyplinami naukowymi i to nie jest spójne z decentralizacją 

finansową, co nie oznacza, że należałoby przekazać części środków z subwencji na wydziały 
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w celu wsparcia bazy kształcenia i kontaktów otoczenia. Istotne jest funkcjonowanie w oparciu 

o  zasadę finansowania zrównoważonego.  

Prof. J. Burczyk zauważył, że nie jest zwolennikiem decentralizacji finansów, ale warto 

zastanowić się, jakie są koszty utrzymania budynków i infrastruktury.  

Dr E. Okońska pełniąca funkcję prodziekana ds. studentów i jakości kształcenia Wydziału 

Pedagogiki, spytała o rozszerzenie zakresu kompetencji osób powoływanych właśnie na tę 

funkcję.  Obecnie większość spraw studentów załatwiane są w kolegiach. Czy kandydaci na 

rektora przewidują zmiany  procesu kształcenia i wparcia studentów.  

Prof. J. Burczyk, stwierdził, że dziekanom wydziałów, w których liczba pracowników 

przekracza 30 osób trudno „spinać” wszystkie sprawy dot. wydziału, w tym na pewno kwestie 

naukowe, stąd w zależności od potrzeb można by powoływać prodziekanów ds. nauki i/lub ds. 

nauki, a także pełnomocników. 

Prof. A. Laska odparł, że jest otwarty na dyskusję w tym zakresie, oczywiście przy ustaleniu 

jasnych kryteriów co do powoływania kolejnych prodziekanów w jednostkach podstawowych. 

Prof. B. Mendlik zauważył, że jako dziekan nie ma wpływu na dydaktykę, tu z pewnością 

należałoby dokonać zmian i skrócić procedury. Kolegia jako jednostki realizujące kwestie dot. 

jakości kształcenia pozostałyby, należy jednak usprawnić proces kompetencyjny.  

Prof. M. Święcka spytała, czy w ogóle będą likwidowane kolegia.  

Kandydaci zanegowali takie rozwiązanie.  

Rektor prof. Jacek Woźny zarządził  głosowanie tajne, jednocześnie informując, że dla 

zachowania pełnej tajności są przygotowane kabiny do głosowania tajnego.  

W wyniku głosowania tajnego kandydaci: prof. dr hab. Jarosław Burczyk, dr hab. Artur 

Laska, prof. uczelni oraz prof. dr hab. Bernard Mendlik uzyskali pozytywną opinię 

Senatu wyrażoną w Uchwale Nr 34/2023/2024 w sprawie wyrażenia opinii o kandydatach 

na Rektora Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego na kadencję 2024 – 2028. 

 

Na tym posiedzenie zakończono.  

Obecni wg załączonej listy.  

Protokołował:        Przewodniczył: 

 

Zespół Biura Rektora      prof. Jacek Woźny 


